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Népfrontvezetők 
tanácskozása Szegeden 

Tegnap, csütörtökön dél- sa után válaszolt a hallgató-
trtan Szegeden, a városi nép- ság kérdéseire, 
frontszékházban a Hazafias Ezt követően Molnár Sán-
Népfront szegedi vezetőinek, dor, a népfront megyei tit-
aktivistáinak kétnapos ta- kára a pártkongresszus hatá-
nácskozása kezdődött. Hofge- rozataiból adódó népfront-
sang Péter, a népfront váró- feladatokat ismertette, 
si bizottságának alelnöke kö- Ma, pénteken délután De-
szöntötte a részt vevőket, ák Béla, az MSZMP Szeged 
majd Török József, az városi bizottságának titkára 
MSZMP Szeged városi bi- az országgyűlési képviselővá-
zottságának első titkára tar- lasztásokkal kapcsolatos te-
tott beszámolót az MSZMP endőket ismerteti a szegedi 
XI. kongresszusáról. Előadá- népfrontvezetőkkel. 

Jó ütemben 

épül 

a nagyadó 
Jó ütemben épül a Kos-

suth rádió solti középhullá-
mú nagyadója. A 300 méter 
magas adótorony talapzatát 
már lerakták. A 2000 kilo-
wattos ú j rádióállomás, 
amely a tervek szerint 1976 
végétől sugároz műsort, 
szovjet tervek alapján ké-
szül. (MTI) 

Telkek családi házaknak 
mm 

Ülést tartott a városi tanács vb 
Evek óta gondja a családi 

házat építeni akaró szegedi-
eknek, hogy telket nemigen 
tudnak szerezni. Magánúton 

alapközművekkel ellátott te-
rületeket lehet. A javaslatot 
ezért úgy állították össze, 
hogy tartalmazza azokat az 

még úgy-ahogy lehet építés- összefüggő területeket, ame-
re alkalmas telket vásárolni, lyekre házhelyrendezési ter-
csakhogy nagyon drágán, hí- vek készültek, s amelyeket 
szen korántsincs annyi telek, közművesítés után lehet ér-
mint ahány érdeklődő. Ezen tékesíteni, s azokat az egyedi 
a helyzeten nyilván változ-
tatni kell, hiszen egy-egy öt-
éves tervben több mint két- kítani, illetve nincsenek be-
ezer családi, illetve magán- építve — 1118 telekről van 
ház épül Szegeden, 
nemcsak azoknak jó, 

ben is nagy szerepe van. 
Ezért is tűzte napirendre a 
városi tanács végrehajtó bi-
zottsága tegnapi, Papp Gyula teni rajtuk, 
tanácselnök elnökletével tar-
tott ülésén azt az építési osz-
tály által készített anyagot, 
amely a következő ötéves 
terv földszintes lakóterüle-
teinek kérdésével foglalko-
zott. 

Az ötödik ötéves 
Irányelveiben Szegeden 2200 

millió forintot tudnak bizto-
sítani, de csak akkor, ha 
megfelelő igény van a ház-
helyekre. Ezt pedig az OTP 
kívánsága szerint alapos fel-
méréssel kell megvizsgálni. 

A végrehajtó bizottság ha-
tározata szerint az összefüg-
gő, családi házak építésére 
alkalmas területeket a kör-házhelyeket, amelyeket te-

lekmegosztással^ lehet kiala- töltésen kívül kell kijelölni. 
Eszerint Kiskundorozsmán, 
Baktóban, Mihályteleken, 

amely szó —, s amelyek rendelkez- Észak-Üjszegeden és Szőre-
_ akik nek a szükséges közművek- g e n lesz lehetőség ilyen te-

építenek, hanem a város la- kel is. Éppen a közművek rületek kijelölésére, s a bi-
kásgondjainak csökkentésé- révén ez utóbbiak alkalma- zottság döntése szerint az 

sak arra, hogy az ú j ötéves építési osztálynak azt is meg 
terv elejen, tehát jovore már k e U vizsgálnia, Algyőn mi-
csaladi hazakat lehessen epi- i y e n lehetőségek vannak épí-

tési területek biztosítására. 
A közművekkel rendelke- Mindezzel a szegediek régi 

ző telkek száma természete- gondján lehet segíteni, arról 
sen véges, s a következő öt- 1X1X1 i s beszélve, hogy nagy 
éves tervben már minden- * * * . t e h e t ü n k a• tetókspe-

, , , . kulacio megszunteteseben is, 
keppen szükség lesz uj, osz- i é vén. hogy az OTP által ér-
szefüggő területek kijelölé- tékesítendő telkek jóval ol-

terv sére is. A tervek szerint ily csóbbak lesznek, mint az ál-
módon majdnem 1400 lakás- í ? I á n o s P*?? á r a k : 

, . . . . . hany gondot az u j epitkeze-
egy-ket szintes lakás epxtése nak, illetve háznak kell he- s e k i s f o g n a k okozni, hiszen 
szerepel. Az építési osztály lyet biztosítani kisajátítás- Szeged amúgy is lapos, szét-
által kidolgozott javaslat sal, a telkek kialakításával terült, alacsony beépítésű vá-
alapján 2508 lakás építésé- és részleges közművesítésé- amely nagyon megnehe-
hez kell telket kijelölni, ab-
ból a meggondolásból, hogy 

vei. A legtöbb gondot az zíti a város közművesítésé-
okozza, hogy ezeknek a terű- nek, közlekedésének, keres-

megfelelő kínálatot lehessen leteknek az előkészítéséhez kedelmi,. szociális stb. ellátá-
biztosítani az építkezni szán- legalább 60—80 millió forin- sának jó megszervezését. Ez 
dékozóknak. A javaslat ab- tot kellene a tanácsnak meg- a kérdés is fölvetődött a vég-
ből indul ki, hogy a beépít- előlegeznie, ám ekkora ösz- rehajtó bizottság ülésén, hi-
hető telkek száma jelentősen szeg erre a célra nem áll a szen sorházas vagy többszin-

tanács rendelkezésére. Éppen tes beépítéssel három-négy-
ezért a végrehajtó bizottság szeres laksűrűséget lehetne 
úgy határozott: az Országos elérni az újonnan kijelölen-
Takarékpénztár megyei igaz- dó területeken, ily módon jó-

csökkent, összefüggő, na-
gyobb területeket, házhelye-
ket pedig nem lehetett át-
adni az OTP-nek értékesí-
tésre, mivel még részlegesen gatóságánál kezdeményezni val olcsóbban lehetne köz-
közművesített terület sem áll 
rendelkezésre. Márpedig a 

kell, hogy az OTP vállaljon művesíteni, a kommunális és 
részt a magánépitkezésekre egyéb ellátást biztosítani, 

tanács végrehajtó bizottsága alkalmas telkek elökészíté- A végrehajtó bizottság 
még 1971-ben hozott egy sében és előközművesítésé- ezenkívül még több kérdést 

szerint ben. Az OTP-től kapott ígé- vitatott meg, azután — rend-
hagyó módon — a KSZV új-
szegedi szövőgyárában foly-
tatta munkáját a testület, s 
vitatta meg a Frányó József 
gyárigazgató által készített, 
a dolgozók érdekében hozott 
művelődési, egészségügyi és 
munkaügyi jogszabályok vég-
rehajtásáról szóló jelentést. 

határozatot, amely 
házhelyként értékesíteni csak ret szerint erre a célra 20 

ülésezett 
a Csongrád megyei NEB 

Ülést tartott tegnap, csü- ügyi, művelődésügyi és igaz-
törtökön Balázs Lajos el- gatási osztályain, valamint 
nökletével a Csongrád me- a szegedi orvostudományi 
gyei Népi Ellenőrzési Bi- egyetemen is. A jelentés 
zottság. Dr. Széli Éva ismer- elemezte a gyermekellátási 
tette annak a vizsgálatnak a cikkek árát, kínálatát és mi-
tapasztalatait, melynek során nőségét. 
a népesedéspolitikai határo- A• Csongrád megyei NEB 
zat végrehajtását ellenőriz- kéri a vizsgált vállalatokat 
ték a munkabizottság tagjai és szövetkezeteket, általában 
a tanácsoknál és a gyermek- a vállalatokat, intézménye-
ellátási cikkeket gyártó vál- ket, rendszeresen kísérjék 
lalatoknál. Feleletet kaptak figyelemmel nődolgozóik 
arra is, hogy az egyes mun- helyzetét, munkakörülmé-
káltató szervek milyen se- n y e i t > törekedjenek arra, 

mS^nevelését^áUaló S - " *<>gy az őket megillető ked-
dok anyagi terheinek meg- vezményeket maradéktalanul 
könnyítéséhez, élet- és mun- megkapják. Segítsék a sok-
kakörülményei javításához. gyermekes családokat, hogy 

A vizsgalatot a megye 13 , . .... , . _ . , _ 
vállalatának dolgozói között ~ a k a r szociális tamogatas-
végezték és tájékoztatást sal — üdülőbeutalóhoz jus-
kaptak a tanácsok egészség- sanak-

Sikerek a kongresszusi 
munkaversenyben 

A SZOT, a Hazafias Nép- munkaórát teljesített, amely- sőt újabb felajánlásokat, vál-
front és a KISZ felhívására nek értéke 17 millióra rúgott, lalásokat tettek, figyelmük 
élénk munkaverseny bonta- Bár azt is érdemes megje- nem kerülte el azt a pártha-
kozott ki hazánk felszabadu- gyezni, hogy még nagyobb tározatot sem, amelyben ta-
lásának harmincadik évfor- lehetett volna ennek a mun- karékosságra kérik a dolgo-
dulója és pártunk XI. kong- kának az eredménye, ha a zókat. A kongresszus és a 
resszusának tiszteletére. A tanácsoknál jobb a szervezé- felszabadulás tiszteletére ki-
versenyben a szegedi és se. bontakozott szocialista mun-
Csongrád megyei vállalatok, A kongresszusi munkaver- kaverseny tehát nem ért vé-
intézmények és szövetkeze- seny során 5803 brigád 57 get, tovább folyik egész esz-
tek dolgozói derekasan helyt- ezer 663 tagjával tett föl- tendőben és újabb sikereket 
álltak, s tevékenységük szép ajánlást. A szocialista címet ígér mindannyiunk javára — 
eredményeket érlelt. A elnyert brigádok száma 3560 állapították meg az SZMT 
kongresszusi verseny első volt, a fiatalság is szépen ki- elnökségének tagjai, 
szakaszának tapasztalatait és vette részét a versenyből, hi- A testület ezután intézke-
eredményeit összegezték az szen a brigádok tagjai között dési tervet fogadott el azok-
SZMT elnökségének tagjai is 17 ezer KISZ-es van. A ver- ra a tennivalókra, melyeket 
tegnap, csütörtökön megtar- seny eredményeképpen több az MSZMP Központi Bizott-
tott ülésükön. Örömmel ál- vállalatnál jelentősen javult ságának 1974. márciusában 
lapították meg, hogy a kong- az újítói munka, hiszen kö- hozott határozata jelöl meg 
resszusi munkaverseny hatá- zel 4000 újítást dolgoztak ki, a szakszervezetek számára 
sára a vállalatok termelési amelynek felét alkalmazzák is, hogy tovább javítsák a 
értéktervüket több mint 1 is. Az eredmény igen szép: munkásosztály helyzetét tár-
milliárd forinttal túlteljesí- 42 millió forintos eredmény- sadalmi, politikai és gazda-
tették, a nyereségtervet 200 javulás. A „Dolgozz Hibát- sági tekintetben egyaránt: 
millióval, az exporttervet lanul" mozgalom is tovább Meghallgatták azt a jelentést 
pedig 100 millióval tetézték erősödött a KSZV-nél, a is. amely összegezte a szak-
meg tavaly. Konzervgyárban, a Fémipari szervezeti választások kezde-

Iparágak szerint részlete- Vállalatnál és más helyeken, ti lépéseit, a bizalmiak és 
sen is áttekintették a kong- Megállapították a szakszer- helyetteseik megválasztásá-
resszusi verseny első szaka- vezeti tisztségviselők, hogy a nak eddigi tapasztalatait. Az 
szának eredményeit. Így ki- legtöbb vállalatnál a ver- SZMT elnökségének ülésén 
tűnt többek között, hogy a senyben élen járókat kellő részt vett dr. Varga Dezső, 
könnyűipari vállalatok — fi- anyagi elismerés illette, ju- az MSZMP Szeged városi bi-
gyelembe véve a piaci ne- talmak, kitüntetések forrná- zottságának titkára és a 
hézségeket — a mérsékelt jában is. A felszabadulási és SZOT képviseletében Lón-
termelési növekedés mellett a kongresszusi munkaver- czos János, a Munka című 
az önköltség csökkentésére s e n y ebben az esztendőben szakszervezeti folyóirat fő-
és a termelékenység javítá- sem vesztett lendületéből, szerkesztője is. 
sára irányították vállalásai-
kat. Az iparágra jellemző, 
hogy nagy energiát fordítot-
tak a rekonstrukciók meg-
gyorsítására. A KSZV-nél ú j 
szövőcsarnokot, a textilmű-
vekben fonodát helyeztek 
üzembe. Az olajipar és a 
vegyipar ágazatában a nép-
gazdasági tervéknek megfe-
lelően a termelés mennyisé-
gének a növelésére is gondot 
fordítottak. Ezenkívül kiemel-
kedő eredményt értek el az 
importanyagok megtakarí-
tásában és az önköltség csök-
kentésében az NKFV algyői 
üzemében, a Taurus Gumi-
gyárban és a DÉGÁZ-nál. 

A vas-, fém- és villamos-
energia-iparban a termelési 
érték növekedése mellett je-
lentősen javult az export, 
különösen a kábelművek 
adott el több terméket kül-
földön, mint az előző évek-
ben. Az építőipar 150 milliós 
vállalását 50 százalékkal túl-
teljesítette. A DÉLÉP azon-
kívül, hogy több lakást épí-
tett a tervezettnél, felépí-
tett egy 100 kisgyermeknek 
otthont adó óvodát. Túltelje-
sítette tervét a Tisza Bútor-
ipari Vállalat és az Alföldi 
Porcelángyár is. Az élelmi-
szeripar 150 millió forinttal 
többet termelt, 

Igen értékes az a társadal-
mi munka, amelyet a dolgo-
zók a kongresszusi munka-
verseny során végeztek el. 
Több mint 100 ezer ember 
körülbelül 1,3 millió óra tár-
sadalmi munkát végzett Sze-
geden és a megye más váro-
saiban, községeiben. E mun-
kák során kiemelkedő jelen-
tőségűek voltak a kommunis-
ta műszakok, hiszen az itt 
szerzett munkabér, — ame-
lyet közcélokra ajánlottak fel 
— meghaladta a 7 millió 
forintot. Város- és község-
politikai föladatok elvégzé-
sében 28 ezer ember 300 ezer 

E l ü z c 
a k e n d e r f o n ö 

A kongresszusi és felsza- Az ünnepségen, a Szegedi 
badulási munkaverseny ta- Nemzeti Színház művészei-
valyi szakaszában a KSZV nek műsora után, di-. Kardos 
gyárai közül a Szegedi Ken- János, a gyár igazgatója 
derfonógyár ért el legjobb ünnepi beszédében megkö-
eredményt, s — immár ti- szönte a munkások és veze-
zennyolcadszor — elnyerte tők áldozatkész munkáját, a 
az Élüzem kitüntetést. Eb- gyári párt- és tömegszerve-
ből az alkalomból ünnepsé- zetek segítségét, 
get rendeztek tegnap délután Beszélt dr. Kardos Jánoe 
a kultúrteremben, amelyen egyebek között a „DH"-
a munkásokon, a gyár, illet- munkarendszer tavalyi ered-
ve vállalat vezetőin kívül ményéről, az újítók lelkes 
részt vett Kapás Sándorné, munkájáról, majd Tóth 
a ' megyei párt-vb tagja, a László vezérigazgatótól át-
KSZV pártbizottságának tit- vette a sikereket tanúsító 
kára, Berta István, az Élüzem oklevelet. 
MSZMP Szeged városi bi- A z ünnepség végén a gyár 
zottsaga gazdaságpolitikai ig a z g a tó ja kitüntetéseket és 
osztályának vezetője és Var-
ga József, a Textilipari Dol-
gozók Szakszervezetének zóknak, illetve 
képviselője is. nak. 

jutalmakat adott át dolgo-
kollektíváfe-

Kubai vendég 
n 

i 

Tanácsülés 
Sándorfalván 

Csütörtökön megtartotta A továbbiakban dr. Öcsai 
soron következő ülését a József tanácselnök a tanács-
sándorfalvi nagyközségi kö- tagok tájékoztatásának hely-
zös tanács. zetéről adott számot. Arról 

Napirenden szerepelt Sán- határozott a testület, hogy a 
dorfalva és Dóc közrendjé- tájékoztatást rendszeresebbé 
nek, közbiztonságának hely- szükséges tenni, 
zete, melyről — írásban — A tanács múlt évi költség-
Medgyesi Mihály és Jakab vetéséről és fejlesztési ter-
József r. zászlósok számol- vének megvalósulásáról Bá-
tak be. Tevékenységük lé- lint Sándorné, a szakigazga-
nyegét alkotta az elmúlt idő- tási szerv vezetője számolt 
szakban a közrendnek és a be. A legfontosabb feladatok 
közbiztonságnak további szi- megvalósultak: út, autóbusz-
lárdítása, mind a társadalmi, váró épült, javult a közvi-
mind a személyi tulajdon fo- tágítás stb. A beszámolót a 

Ikozottabb védelme, tanács jóváhagyta. 

S o m o g y i K á r o l y n C f e ! » « e J e 

A KPM vendégeként hazánkban tartózkodó kubai kül-
döttség egyik tagja, Javier Camargo, a Kubai Közlekedési 
Minisztérium osztályvezetője, tegnap Szegedre érkezett, 
hogy tanulmányozza a város közlekedését. A kubai ven-
déget hivatalában fogadta Tölgyesi Béla, a városi tanács 
vb közlekedési osztályának vezetője. A programban dél-
után városnézés szerepelt. Ma. pénteken, a kubai vendég 
ismerkedik a Szegedi Közlekedési Vállalat és a Volán 10. 
sz. Vállalat munkájával, majd este visszautazik Budapestre. 
Képünkön: balról jobbra, Tölgyesi Béla és Javier Camargo. 


